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Protokół z XXXIII 
Sesji rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 26 marca 2014 roku w godzinach 

1210-1510 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 
Ad. Posiedzenie otworzył i prowadził radny Worach Przewodniczący Rady. Powitał 
zebranych radnych, sołtysów, kierowników jednostek, zaproszonych gości  oraz 
kierownictwo gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał ( 13 radnych w chwili otwarcia posiedzenia ). Na 
sekretarza wybrano radnego Moskwę. 
Ad.2. Poniższy porządek przyjęto jednogłośnie – bez uwag. 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o działalności OSP  w roku 2013. 
5. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2013. 
6. Informacja dotycząca zimowego utrzymania dróg. 
7. Informacja z realizacji funduszu sołeckiego w roku 2013. 
8. Sprawozdanie z działalności  Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
9. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne”. 
b) w sprawie współpracy samorządów z terenu Powiatu Opoczyńskiego oraz innych 
podmiotów w ramach Obszaru Funkcjonalnego Zagłębia Ceramiczno-Budowlanego 
Opoczno-Tomaszów Mazowiecki oraz Obszaru Funkcjonalnego Turystycznego Doliny rzeki 
Pilicy. 
c) w sprawie uchwalenia/nieuchwalenia  funduszu sołeckiego 
d) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2018, 
e) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 r. 
f) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
 
10. Interpelacje radnych. 
11. Zapytania i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 
Ad.4. Informację z działalności OSP w roku 2013 przedstawił pan Pisarski pracownik urzędu 
ds przeciwpożarowych. 
- pytań i uwag nie było. 
Ad.5. Informację działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2013 
przedstawiła pani Podlasek Kierownik GOPS. 
- pytań i uwag nie było. 
Ad.6. Informację przedstawił Wójt Gminy. 

- pan Piątkowski sołtys wsi Stefanów stwierdził, że drogi były odśnieżane sprawnie i 
szybko, zasygnalizował przegląd oraz naprawę uszkodzeń w drogach asfaltowych 

Ad.7. Informację z realizacji funduszu sołeckiego przedstawił pan Pisarski pracownik urzędu 
- radny Worach przewodniczący rady zachęcał sołtysów do wyrażenia opinii o realizacji 

funduszu. 
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- pan Piątkowski sołtys wsi Stefanów stwierdził, że jest to jedyna forma realizacji 
decyzji mieszkańców  na sprawy typowo lokalne, zaapelował o podjęcie uchwały o 
wyrażeniu zgody na fundusz. 

- pani Szufladowicz sołtys wsi Poświętne poparła wypowiedź poprzednika. 
Ad.8 Informację przedstawił Wójt Gminy. 
- pytań i uwag nie było. 
Przewodniczący rady ogłosił przerwę do godziny 1320. 
Ad.9. Po wznowieniu posiedzenia pan Barul pracownik urzędu omówił program ochrony 
zwierząt na terenie gminy wraz ze stosowną uchwałą.  

- pani Szufladowicz sołtys Poświętne zwróciła uwagę na psy jednego z mieszkańców 
Porąb, które są agresywne i atakują przechodzących drogą ludzi. 

- pan Barul oznajmił, że sprawa jest znana i były podejmowane interwencje Policji 
- pan Bajerowski sołtys Dęba pytał o opiekę nad dziećmi jaką sprawuje państwo a jak 

zajmuje się psami, apelował o refleksję recytując wiersz nawiązujący treścią do 
porównania sytuacji dzieci i zwierząt w Polsce. 

- radny Worach przewodniczący rady oznajmił, że gmina jest zobligowana do 
przestrzegania prawa. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poświętne” głosowało 14 radnych, 
wstrzymał się 1. 
godzina 1320 posiedzenie opuścił radny Bogusz. 
Ad.9.b. Projekt uchwały omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodatkowe uzasadnienie 
przedstawił Wójt, dodał, że podobne uchwały podejmują wszystkie samorządy powiatu, 
uchwała będzie niezbędna przy aplikowaniu o środki unijne  w przyszłości. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie współpracy samorządów z terenu Powiatu Opoczyńskiego 
oraz innych podmiotów w ramach Obszaru Funkcjonalnego Zagłębia Ceramiczno-
Budowlanego Opoczno-Tomaszów Mazowiecki oraz Obszaru Funkcjonalnego Turystycznego 
Doliny rzeki Pilicy głosowało 13 radnych – jednogłośnie (13 obecnych w chwili głosowania 
). O godzinie 1340 posiedzenie opuścił radny Grzegorski 
Ad.9.c. Projekt uchwały omówiła pani Duraj Sekretarz Gminy, dodatkowo uzasadniła zapis 
§1 objaśniając dlaczego jest zapis wyraża się łamane przez nie wyraża się. 

- Wójt dodatkowo omówił zmiany jakie wprowadziła nowa ustawa o funduszu 
sołeckim. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia  funduszu sołeckiego głosowało 12 radnych – 
jednogłośnie (12 radnych obecnych w chwili głosowania). 
Posiedzenie opuścił radny Franas. 
Ad.9.d. Projekt programu omówiła pani Podlasek Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. 
- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014-2018 głosowało 12 
radnych – jednogłośnie. 
Ad.9.e. Proponowane zmiany w budżecie gminy omówiła pani Kośka Skarbnik Gminy, 
dodała, że gmina otrzymała ostateczną wersję subwencji oświatowej, która jest niższa o 464 
tysiące i o taką kwotę zmniejszono dochody budżetu. 

- Wójt dodał, że obniżenie subwencji było przewidywane podczas projektowania 
budżetu, jednak ostateczne subwencja jest niższa w porównaniu do ubiegłorocznej o 
28 tys. zł. 
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- radny Moskwa pytał o ujawnienie wolnych środków oraz czy to kwota ostateczna,. 
stwierdził, że to rada powinna decydować o przeznaczeniu tych środków, a tak Wójt 
robi z tymi środkami co chce. 

- Wójt stwierdził, że z powodu zagrożenia obniżeniem subwencji rozniecę należało 
pokryć wolnymi środkami, w przeciwnym razie musielibyśmy rezygnować z jakiejś 
inwestycji. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 głosowało 11 
radnych przy 1 wstrzymującym się. 
Ad.9.f. Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej omówiła pani Kośka 
Skarbnik Gminy, dodała, że do WPF wprowadzono nowe zadanie inwestycyjne pn. 
rozbudowa kanalizacji. 

- pani Lasota pracownik urzędu omówiła proces rozbudowy kanalizacji na przestrzeni 
ostatnich lat, omówiła opracowaną dokumentację i dodała, że wielu mieszkańców 
wnosiło wpłaty związane z rozbudową kanalizacji. Przygotowano niezbędną 
dokumentację projektową oraz uzyskano pozwolenia jednakże we wrześniu 
pozwolenie na budowę kanalizacji traci ważność. Przygotowano wniosek i w 
najbliższym czasie zostanie złożony do urzędu marszałkowskiego. Aby nie stracić 
ważności pozwolenia będzie trzeba wykonać jakikolwiek odcinek ze środków 
własnych gdyby gmina nie uzyskała dofinansowania. 

- Wójt omówił możliwości pozyskania środków unijnych, dodał, że w województwie na 
inwestycje związane z kanalizacją jest 28 mln., gminy które nie korzystały wcześniej 
składają obecnie wnioski. Planujemy złożyć dwa wnioski jeden na kanalizację a drugi 
na zakup dużego ciągnika z przeznaczeniem do obsługi oczyszczalni. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2014-
2020 głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
Ad. 10 Interpelacji nie złożono. 
Ad.11. Pan Dworak Komendant Komisariatu Policji w Drzewicy omówił projekt zakupu 
nowego radiowozu dla komisariatu we współfinansowaniu z samorządami Drzewicy i 
Poświętnego, dodał, że obecnie sygnalizuje problem, dodatkowe szczegóły zostaną 
przedstawione Wójtowi w późniejszym czasie. 

- pan Zbudzki przedstawiciel Polskiej Izby Odszkodowań omówił charakter działalności 
firmy, zaapelował do zebranych o współpracę i rozpowszechnienie informacji o 
działalności firmy. 

- radny Moskwa wnioskował o udostępnienie miasteczka ruchu drogowego przy 
Zespole Szkół dla mieszkańców również po godzinach otwarcia szkoły. 

- pani Szufladowicz sołtys Poświętne również zaapelowała o otwarcie miasteczka dla 
dzieci, pytała czyja jest to własność. 

- Wójt stwierdził, że wszystko jest własnością gminy, miasteczko budowano ze 
środków unijnych, musiało funkcjonować przez 5 lat i było wyłączone z terenu 
szkoły, dodał, że powodem zamknięcia są osoby nieumiejętnie korzystające z 
miasteczka i pobliskiego boiska. 

- pan Fidelus Dyrektor Zespołu Szkół oznajmił, że problem będzie gdy wydarzy się 
wypadek. Od czasu kiedy odpowiada za szkołę nie notuje żadnych wybryków 
chuligańskich i aktów wandalizmu. Problem bałaganu pojawił się obecnie na 
otwartym parkingu szkolnym, gdzie jest pełno butelek czy petów poprzednio tak było 
przy budynku szkoły. Dodał, że będąc za granicą widział jak w dużych miastach są 
zamykane parki miejskie w celu ochrony przed wandalizmem. Jeżeli otrzymam 
pisemne polecenie miasteczko będzie otwarte. Jestem za udostępnieniem miasteczka 
ale pod nadzorem. 
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- pan Łaski sołtys Brudzewice Kolonia pytał dlaczego sołtysi nie znają odpowiedzi na 
interpelacje radnych. Dlaczego wystąpiła różnica w odległości budowanej na 
Brudzewicach drogi. Stwierdził, że pamięta podawane wcześniej kwoty na inwestycje 
i podane obecnie, kwoty się różnią co stało się z tymi środkami. 

- Wójt stwierdził, że nie było żadnych różnic, długość drogi jest zgodna z projektem i 
mieści się od skrzyżowania do skrzyżowania. 

- pan Łaski sołtys Brudzewice Kolonia pytał również o przeznaczenie środków 
uzyskanych ze zwrotu podatku od przeprowadzonych inwestycji. Czy transport 
kruszywa jest ewidencjonowany. 

- radny Worach przewodniczący rady odnośnie interpelacji zacytował przepis statutu 
gminy , dodał, że odpowiedzi znajdują się w biurze rady, ponadto nie każdy radny 
życzy sobie upublicznienia odpowiedzi jaką uzyskał. 

- Wójt stwierdził, że kruszywo jest rozwożone na drogi i nigdy go nie widać, drogi są 
ciągle remontowane. Przewoźnik dostarcza wuzetki, które przechowuje pracownik 
urzędu nadzorujący  transport, mamy mało miejsc na składowanie kruszywa. 
Przypomniał zebranym o terminie odbioru odpadów wielkogabarytowych, który 
upływa w kwietniu. 

- pani Szufladowicz sołtys Poświętne pytała czy będą organizowane dożynki w tym 
roku. 

- Wójt oznajmił, że gmina nie będzie organizować dożynek powiatowych ze względu na 
nieuzyskania dotacji. 

- pan Bajerowski sołtys Dęba cytując zapisy Konstytucji pytał o ustawę o utrzymaniu 
czystości, czy ustawa obowiązuje wszystkich jeżeli tak to dlaczego nie wszyscy 
mieszkańcu są zobowiązani do ponoszenia opłaty za wywóz śmieci. 

- radny Kwaśniak zwrócił uwagę na zły stan poboczy przy drodze krajowej i 
powiatowej. 

- pani Badura sołtys Ponikła przypomniała złożony wcześniej wniosek o ustawienie 
znaku oznaczającego miejscowość, o którym mówiła już ponad dwa lata temu. 

- Wójt oznajmił, że po wniesieniu poprawek do budżetu jest 1,6 mln przeznaczonych na 
budowę dróg, 400 tysięcy na bieżące utrzymanie, ale nie ma dróg bezkonfliktowych, 
uzyskanie pozwolenia jest bardzo pracochłonne i trudne ponieważ każda instytucja 
wnosi swoje roszczenia. 

- radny Świąder zwrócił uwagę na kabel telefoniczny odkryty podczas kopania rowu w 
Małoszycach, wnioskował o podjęcie interwencji. 

Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych do rozpatrzenia na posiedzeniu sesji i zakończeniu 
dyskusji o godzinie 1510 radny Worach przewodniczący rady zamknął XXXIII posiedzenie 
Rady Gminy Poświętne. 
Protokołował 
        Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 
         Mieczysław Worach 
 


